
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat
Képviselö-testülete

BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEKkerületfejlesztési és környezetvédelmi bizottsága

JEGYZŐKÖNYVKészült a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 2023. november 14-én a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent László tér 29. II. em. 200.) megtartott ülésén.
Az ülés kezdetének időpontja: 10.02 óra

A jelenléti ív alapján jelen vannak:Dr. Horváth Márk képviselő, a Bizottság elnöke,Kovács Róbert, Major Petra, Dr. Pap Sándor (később érkezett], a Bizottság képviselő tagjai, Geráné Mészáros Zsuzsanna Ibolya, Páll László, dr. Péter Norbert, a Bizottság nem képviselő tagjai.

Az ülést vezeti: dr. Horváth Márk bizottsági elnök

Távolmaradását előre jelezte:Molnár Róbert, a Bizottság képviselő Távolmaradás oka:tagja egyéb elfoglaltság
Tanácskozási joggal jelen vannak:Dr. Szabó Krisztián jegyzőDr. Mózer Éva aljegyzőMustó Géza Zoltán alpolgármesterRadványi Gábor alpolgármesterWeeber Tibor alpolgármesterDr. Szüts Korinna a Jegyzői Főosztály vezetőjeMóré Tünde a Főépítészi Osztály vezetőjeMozsár Ágnes főépítészHegedűs Viktória a Főépítészi Osztály részérőlHerendi-Mezei Judit a Hatósági Főosztály vezetőjeVarga Sándor a Hatósági Főosztály főosztályvezető-helyetteseKármán Kitti a Környezetvédelmi Osztály osztályvezetőjeDr. Mátrai Gábor önkormányzati képviselő
Elnök: Köszöntök mindenkit, kérném, hogy aki még nem jelentkezett be, esetleg az jelentkezzen be a gépbe. Megnyitom a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 2023. novemberi ülését. Megállapítom, hogy 6 jelenlévő és 2 hiányzó mellett határozatképesek vagyunk, a két hiányzó is jelezte, hogy nemsokára érkezik. A jegyzőkönyvet Tibold Zsanett vezeti, az ülésről hangfelvétel készül. Kérem, hogy első körben szavazzunk a kiadott napirendről. A szavazást megnyitom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el a napirendjét [21/2023. (XI. 14.)]:1. Tájékoztató a Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér működésével kapcsolatos

KŐBÁNYA
az úio

1102 Budapest. Szent László tér 29. I Levélcím: 1475 Budapest. Pf. 35
Telefon: +361 4338 201 I Fax: +361 4338 221 I E-mail: hivatal@kobanya.hu I www.kobanya.hu



perekről (505. számú előterjesztés)Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester2. A Kőbánya környezetének szépítéséről szóló 4/2014. (II. 24.) önkormányzati rendelet módosítása (531. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző3. A Horizont Európa keretprogram „Kutatási és innovációs tevékenységek a klímasemleges és intelligens városok misszió végrehajtásának támogatására” nevű, HORIZON-MISS-2023-CIT- 01 jelű pályázati konstrukción támogatást nyert TIPS4PED projektben történő együttműködésre irányuló konzorciumi együttműködési megállapodás (509. számú előterjesztés)Előterjesztő: Somlyódy Csaba alpolgármester4. A Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-testületének a kerületi építési szabályzatról szóló 21/2018. (VII. 6.) önkormányzati rendelete módosításának véleményezése (485. számú előterjesztés)Előterjesztő: Somlyódy Csaba alpolgármester5. Tájékoztató Kovács Róbertnek „az Önkormányzat felelőssége viharkárok esetén” tárgyú interpellációjában foglaltak kivizsgálásáról (530. számú előterjesztés) Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester
Elnök: Megállapítom, hogy a napirendet 6 igen szavazattal elfogadtuk.

1, napirendi pont:
Tájékoztató a Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér működésével kapcsolatos 

perekről
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Elnök: Megnyitom az első napirendi pontunkat, az 505. számú előterjesztést Polgármester úrtól, tájékoztató a Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér működésével kapcsolatos perekről. Kérdezem a Bizottság tagjait, hogy van-e valakinek észrevétele? Úgy látom, hogy nincs. Mivel tájékoztató, ezért szavaznunk nem kell, az első napirendi pontot lezárom.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága a „Tájékoztató a Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér 
működésével kapcsolatos perekről" szóló 505. számú előterjesztést megtárgyalta.

2. napirendi pont:
A Kőbánya környezetének szépítéséről szóló 4/2014. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

módosítása
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Elnök: Megnyitom a másodikat, 531. számú előterjesztés Jegyző úrtól, Kőbánya környezetének szépítéséről szóló 4/2014. (11.24.) önkormányzati rendelet módosítása. Ezzel kapcsolatban sem érkezik észrevétel, úgyhogy kérem, hogy szavazzunk az előterjesztésről.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen, egyhangú szavazattal a Kőbánya környezetének szépítéséről 
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szóló 4/2014. (II. 24.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 531. számú előterjesztést 
támogatja [22/2023. (XI. 14.)].

Elnök: 6 igen szavazattal elfogadtuk. A második napirendi pontot lezárom.
3. napirendi pont:

A Horizont Európa keretprogram „Kutatási és innovációs tevékenységek a klímasemleges 
és intelligens városok misszió végrehajtásának támogatására” nevű, HORIZON-MISS- 

2023-CIT-01 jelű pályázati konstrukción támogatást nyert TIPS4PED projektben történő 
együttműködésre irányuló konzorciumi együttműködési megállapodás 

Előterjesztő: Somlyódy Csaba alpolgármester

Elnök: És megnyitom a harmadikat, Somlyódy Csaba alpolgármester úr az előterjesztő, az 509- es számú előterjesztés, a Horizont Európa keretprogram „Kutatási és innovációs tevékenységek a klímasemleges és intelligens városok misszió végrehajtásának támogatására” nevű - most nem olvasom fel, hogy milyen jelű pályázati konstrukción támogatást nyert - projektben történő együttműködésre irányuló konzorciumi együttműködési megállapodásról. Van-e valakinek ezzel kapcsolatban észrevétele? Nincsen, kérem, hogy szavazzunk.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága igen, egyhangú szavazattal a Horizont Európa keretprogram „Kutatási és innovációs tevékenységek a klímasemleges és intelligens városok misszió végrehajtásának támogatására" nevű, HOR1ZON-MISS-2023-CIT-01 jelű pályázati konstrukción támogatást nyert TIPS4PED projektben történő együttműködésre irányuló konzorciumi együttműködési megállapodásáról szóló 509. számú előterjesztést támogatja [23/2023. (XI.
14.)].

Elnök: Jó, 6 igen szavazattal elfogadtuk. A hármas napirendi pontot lezárom.
4. napirendi pont:

A Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-testületének a kerületi építési 
szabályzatról szóló 21/2018. (VII. 6.) önkormányzati rendelete módosításának 

véleményezése
Előterjesztő: Somlyódy Csaba alpolgármester

Elnök: És megnyitom a negyediket szintén Somlyódy Csaba alpolgármester úrtól, a 485. számú előterjesztést, a Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-testületének a kerületi építési szabályzatról szóló 21/2018. (VII. 6.) önkormányzati rendelete módosításának véleményezése. Van-e észrevétele valakinek ehhez? Nincs, kérem, hogy szavazzunk.
24/2023. (XI. 14.) KKB határozat
a Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-testületének a kerületi építési 
szabályzatról szóló 21/2018. (VII. 6.) önkormányzati rendelete módosításának 
véleményezéséről(6 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága a Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselőtestületének a kerületi építési szabályzatról szóló 21/2018. (VII. 6.) önkormányzati rendelete módosításával egyetért.Határidő: azonnal
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Feladatkörében érintett: a Főépítészi Osztály vezetője
Elnök: 6 igen szavazattal elfogadtuk. A négyes napirendi pontot lezárom.

5. napirendi pont:
Tájékoztató Kovács Róbertnek „az Önkormányzat felelőssége viharkárok esetén” tárgyú 

interpellációjában foglaltak kivizsgálásáról
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Elnök: És megnyitom az ötödiket, ez Polgármester úr előterjesztése, 530-as sorszámmal, tájékoztató Kovács Róbertnek „az Önkormányzat felelőssége viharkárok esetén” tárgyú interpellációjában foglaltak kivizsgálásáról. Van-e ehhez kapcsolódóan észrevétel? Kovács Róbert, aki érintett, megadom a szót.
Kovács Róbert: Köszönöm szépen. Örülök annak, hogy ez a téma, ez az anyag előkerült, mégpedig azért, mert azok a problémák, amik itt fölvetődtek és amiket taglal, azok a jövőben vélhetően sokkal súlyosabban fognak jelentkezni országszerte is és Kőbányán is. Arról van szó, hogy ezek a problémák, a lakosság érintettsége meg fog növekedni azáltal, hogy az augusztusban már tapasztalt nagy esőzések kapcsán villámárvizek alakultak ki több helyen - ugye a fák kidőléséről nem is beszélve -, és ez a probléma, ami fokozottan jelentkezett augusztusban. Van néhány olyan dolog ezzel kapcsolatban, ami nem került be ebbe az anyagba, de érdemes megemlíteni, például a Királydombnak az ügye, aminek örülök, ott már megindult az a többszáz millió forintos fejlesztés, ami vélhetően meg fogja oldani ezt a problémát a Királydombon. Nem is tértem ki az anyagban erre a dologra vagy nem foglalkoztam vele. Szintén nem került bele a Maglódi úton jelentkezés, például a Kápolna utca - Körösi sarkán jelentkező probléma, ami évek óta szintén fennáll, hogy nagy esőzések idején hatalmas víz alakul ki azon a részeken. Ez nyilván egy magasabb szintű probléma és nem tudjuk helyben megoldani, de foglalkozni kell ezzel is a jövőben továbbra is. Amit viszont mindenképpen én szerettem, hogy bekerüljön és készítettem hozzá anyagot, háttéranyagot is, a Mádi utca kapcsán két ponton. Ezt azért tartom jónak, a Mádi utcát, mint jó példát erre, mert ott több dolog is van, ami fölmerült. Az egyik az az, hogy volt egy járdafelújítás most az utcában, ami lehetővé tette azt, hogy a tervező vagy a kivitelező átgondolja ezt a problémát, és olyan pontokon, ahol bizonyos házak előtt összefolyt a víz és befolyt az udvarokba, házakba akár, ott a járdafelújítás kapcsán sikerülhetett, remélhetőleg sikerült olyan megoldásokat találni, amik ezt megszüntették. Illetve másik jellemzője az utcának, hogy van olyan szakasza, ahol az úttest egy méterrel magasabban van a házak szintjénél vagy a telek szinteknél, van, ahol viszont éppen fordítva, az úttest van lejjebb egy méterrel. Tehát eléggé sok minden megjelenik ezen az utcán, ami problémát okozhat esőzések idején például, vagy viharok idején. Amit legfontosabbnak tartottam ebben az anyagban, az a kertvárosi szikkasztóárok probléma kérdése. Több fotó is megjelent, aki látta a fotókat, az anyagban megnézte, az láthatta, hogy hát itt nem árkokról van szó, hanem egy ilyen benőtt susnyás, dzsungeles területről. Ezek valamikor régen, négy évvel ezelőtt - nem is olyan régen - ezek szikkasztóárkoknak épültek meg nyolcmillió forintból. Aki emlékszik az akkori hírekre, még az országos médiába is bekerült - az Indexen árokszörnyek néven emlegették a kertvárosi szikkasztóárok építkezést. Akkor már a lakosság is, igazából tevékenyebb vagy aktívabb része ott fölszólalt, és akkor azt mondták az emberek, hogyha adtak volna egy láda sört nekik, akkor egy vasárnap kiásták volna nyolcmillió forint helyett. Ebben nem mondom, hogy nincs igazság, az viszont ténykérdés, hogy az akkori mértéktartóbb vélemények, amit én magam is képviseltem, hogy ezek egy-két éven belül befognak omlani, a gaz be fogja nőni, nem lesznek karbantartva, ezek beigazolódtak. Ezek az árkok, amik akkor nyolcmillió forintból épültek meg, ezek a mai nap úgy néznek ki, hogy gyakorlatilag nem lehet felismerni, hogy ott árok vagy szikkasztóárok lenne. Teljesen benőtte a gaz, beomlottak, hordalékkal teltek meg, sőt a lakosság is elkezdte belehordani a hulladékát egy 
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idő után. Én azt szeretném és az anyagban is ezt jeleztem, hogy az egész területnek a megújítása történjen meg, valami kezdődjön vele el, mert egyáltalán döntsük azt el, hogy kell-e ebbe a két utcába - a Magyarfalu utca és a Zöldpálya utcáról van szó egyáltalán kell-e ide szikkasztóárok vagy nincs rá szükség. Itt nincs olyan probléma, hogy befolyik a telekszintekhez a víz, mert mélyebben van a terület, mint a telekszintek, de valamit kell kezdeni a területtel, főleg azért is mert a MÁV is érintett a problémában, ugye a MÁV töltés van mellette, illetve a pályaszakaszok futnak mellette, és akkor mindenképpen kértem, hogy a jövő évi költségvetésben legyen erre valamilyen forrás ennek a területnek, ennek a két útszakasznak a felújítására vagy a megoldásra, hogy rendezni a területet. És még egy dolgot szeretnék ezzel kapcsolatban elmondani, amit fontosnak tartok a lakossági kommunikációval kapcsolatban, hogy Magyarországon a lakosság nincsen hozzászokva ahhoz, hogy ilyen villámárvizek alakulnak ki, és gyakorlatilag egyik pillanatról a másikra elöntik a telkeket, a pincéket, a házakat. Nyilván más országban, ahol hegyvidéken laknak az emberek - gondolok itt Szlovéniában, Ausztriában vagy Olaszországban -, ott megszokott dolog a lakosság részéről, hogy jön egy ilyen árvíz, egy villámárvíz, egy vihar és viszi a házat, viszi az autót akár. Nem azt mondom, hogy kellemes vagy az emberek ezt szeretik, de hozzászoktak az évek során az emberek. Nálunk ez teljesen szokatlan történet, hogy ilyen károk alakulnak ki, tehát szükséges volna a lakosságot valamilyen módon erre felkészíteni vagy olyan módon edukálni, hogy szokjon hozzá ahhoz, hogy a klímaváltozással ilyen események is be fognak következni vagy gyakrabban bekövetkezhetnek. Tehát valamilyen módon ne az legyen a reakciójuk a lakosoknak, hogy a pincébe befolyt a víz, akkor egyből keresik a felelősséget vagy a felelősöket, ők is védekezzenek valamilyen módon ezek ellen a károk ellen. Úgyhogy ezt fontosnak tartanám, hogy a lakosságot vonjuk be ebbe a kommunikációba. Köszönöm szépen.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága a „Tájékoztató Kovács Róbertnak „az Önkormányzat felelőssége 
viharkárok esetén" tárgyú interpellációjában foglaltak kivizsgálásáról" szóló 530. számú 
előterjesztést megtárgyalta.

Elnök: Köszönjük a hozzászólást. Ugye itt Tanácsnok úr megfogalmazott konkrét ötleteket, én csak javasolni tudom, hogyha van konkrét ötlete, akkor ezt egy előterjesztés formájában be lehet nyújtani ugye a Képviselő-testület részére. Úgyhogy egyéb hozzászólás úgy látom, hogy nincsen, úgyhogy kérem, hogy - bocsánat, tájékoztató -, úgyhogy lezárom ezt a napirendi pontot, és egyúttal az ülést is 10.11 perckor. Megkérem akkor Tanácsnok urat majd a jegyzőkönyv hitelesítésére. Köszönöm mindenkinek a részvételt.

Törvényességi szempontból ellenjegyzőm:
Kovács Róbert bizottsági tag
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A jegyzőkönyv mellékletei

meghívó, előterjesztések [elektronikus adathordozón)

S jelenléti ív
S ülésről készült hangfelvétel [elektronikus adathordozón)□ határozat melléklete□ írásban benyújtott módosító javaslat□ jegyző törvényességi észrevétele□ interpelláció□ titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv□ felszólalási jegy
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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületKerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság
Jelenléti íva 2023. november 14-én (kedden] 10.00 órakor megtartott Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság ülésére

A Bizottság tagjai:Dr. Horváth Márk elnökGeráné Mészáros Zsuzsanna IbolyaKovács RóbertMajor PetraMolnár RóbertPáll LászlóDr. Pap SándorDr. Péter Norbert
Tanácskozási joggal:Dr. Szabó KrisztiánDr. Mózer ÉvaD. Kovács Róbert AntalMustó Géza ZoltánRadványi GáborSomlyódy CsabaWeeber TiborDr. Ács ViktóriaDr. Szüts KorinnaMóré TündeMozsár ÁgnesHerendi-Mezei JuditVarga SándorKármán KittiHorváth AttilaNábrádi András



Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületKerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság
Jelenléti íva 2023. november 14-én (kedden) 10.00 órakor megtartott Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság ülésére

A nyilvános ülésen ré^7 vevők. Aláírás:


